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Rada obce v červenci 2007 
Jiří Hahner,  Ing.František Nerad 

 
    V červenci 2007, po zahájení prázdnin a dovolených se Rada obce sešla 9.a 25. července.  Mezitím 
se 19.7. konalo další, již šesté jednání Zastupitelstva obce.  Zásadním bodem jednání Rady  20. června, 
9.července a pak 25. července byl program a výsledky jednání Zastupitelstva obce. Na programu 
jednání Zastupitelstva obce byly jednak změny hned tří obecně závazných vyhlášek. Vzhledem 
k tomu, že zaniknul útvar vojenských hasičů v kasárnách, bylo nutné změnit směrnice, podle kterých 
se obec řídí v případě požáru. Tato změna se občanů přímo nedotýká. Více se lidí dotýkají změny 
vyhlášky č. 1/2001 - tedy vyhlášky „o systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 
odstraňování komunálních odpadů“ a malá změna vyhlášky o poplatku za tento systém (2/2001). 
V obci byl zřízen sběrný dvůr, na kterém lze ukládat i nebezpečný odpad. Toto musí být ve vyhlášce 
zohledněno a proto byla vyhláška dost zásadním způsobem upravena. O sběrném dvoře jsme již 
v Barňáku psali, takže opakovat to nebudeme. Snad jen připomínku k tomu, že bychom byli velmi 
rádi, kdyby se využíval k tomu, k čemu byl postaven. Ke skladování odpadů všeho druhu, včetně 
nebezpečných. Je opravdu zbytečné, aby se matrace, ledničky, nábytek a další zbytky válely po 
Strašicích kdekoli jinde, než v tomto sběrném dvoře. V novele vyhlášky o poplatku za likvidaci 
odpadů se změnila část pojednávající o poplatcích podnikatelů, kteří mají v obci zřízené, nebo 
pronajaté výrobní prostory.  Ostatních lidí se tato změna netýká. 
      Byly připraveny a projednány smlouvy na prodej  majetku v kasárnách a dále je velmi závažnou 
věcí prodej obecních bytů do osobního vlastnictví. Rada obce se přiklonila k názoru, že budeme 
privatizovat nové bytovky, které se staly naším majetkem teprve v loňském roce a v podstatě se od 
ostatních bytů obce odlišují jak technickým stavem, tak složením nájemců.  Proto by bylo velmi 
vhodné, aby se co největší část obyvatel bývalého vojenského sídliště dohodla o budoucím fungování 
tohoto sídliště buď jako bytového družstva, nebo Společenství vlastníků jednotek. Rada se shoduje 
v tom, že by se peníze z prodeje těchto bytů přesunuly do oprav ostatních nájemních bytů, takže 
bychom mohli v budoucnosti zajistit, že se Strašice stanou vzhlednějšími a zajímavějšími, než tomu je 
dosud.  
      Určitě největším prodejem majetku je zamýšlený projekt vybudování sociálního zařízení pro 
seniory, se kterým uvažuje společnost  INEL HOLDING a.s. Plzeň, kteří projevili zájem o odkoupení 
bývalého velitelství posádky (budova hned  za branou)  a další budovy za bývalou požární nádrží. 
Pokud se podaří investorům tento projekt realizovat, přibylo by ve Strašicích více než 100 lůžek pro 
klienty tohoto zařízení a společnost slíbila vyčlenit 10 nebo možná i více lůžek přímo pro občany 
Strašic o kterých by rozhodovala sama obec. Samozřejmě by to znamenalo i mnoho nových 
pracovních míst, zejména pro lidi ze Strašic a blízkého okolí. Je příslib, že projekt by měl být 
realizován do konce příštího roku. Vánoce 2008 chtějí slavit již v novém zařízení. Uvidíme, zda se to 
podaří podle plánů.  
      Objevil se také další zájemce o odkoupení bytové zóny pod třešňovkou, kterou je již nutné 
nějakým způsobem vyřešit. Vzhledem ke zkomplikovaným pozemkovým poměrům se buď budou 
muset investovat další peníze do změny projektu a nebo to území prodat, aby si to vše zařídil někdo 
jiný, kdo na to má specialisty, peníze a čas.  
    23.6. proběhla další BAHNA. Tedy velká akce Armády ČR, která se docela silně dotkla obce 
Strašice. Starosta obce se od února zúčastňoval přípravného výboru a byla tam diskutována 
organizační opatření obce, aby vše probíhalo dobře. Přesto v den konání akce došlo ke změnám, které 
některým lidem znepříjemnily sobotu. Rada obce schválila zhodnocení  této akce a doporučila jej 
zaslat kompetentním místům MO ČR a AČR, protože se domníváme, že takto to prostě dál nejde a je 
třeba některé stereotypy změnit. Domníváme se, že je možné změnit mnoho věcí a změnit i některé 
finanční náležitosti, tak aby obce Strašice a Dobřív, kterých se tato akce dotknula především z této 
akce měla například i finanční efekt. 
      Dále RO pověřila velením Obecní policie Strašice Ing. Luboše Frajta, který spolu s Bohumilem 
Bílkem nastoupili k 1.7. do pracovního poměru na OÚ ve Strašicích. Obecní policie nyní vytváří 
základní doklady pro každodenní činnost policie, monitoruje bezpečnostní situaci v obci, pomáhá 
upravovat služebnu v bývalé hasičárně a připravuje se na svoji práci. 
 
 



  
 
       Činnost RO prošla kontrolou  kontrolního výboru, tedy orgánu Zastupitelstva, který kontroloval 
plnění usnesení RO i ZO. RO vzala tuto kontrolu na vědomí a uložila si, že musí být nedostatky 
napraveny. Jedná se o skluzy některých termínů plnění a nepřesnosti v zápisech jak RO, tak ZO. 
Vzhledem k tomu, že jak zápisy, tak všechna usnesení a jejich plnění jsou veřejnými listinami, 
vystavenými na webových stránkách obce, mohou všichni lidé kontrolovat, kde vznikly chyby a 
mohou nás kdykoli upozornit na neplnění usnesení, skluzy termínů, nebo nepřesnosti v zápisech. Je 
také pravda, že nelze splnit vše, co si člověk naplánuje udělat. Pokoušíme se od začátku dělat co 
nejméně chyb a neskrýváme to a ani se na to nechceme vymlouvat. Každý si může kdykoli 
zkontrolovat, co jsme udělali a rozhodli a kde jsme se spletli či udělali chybu.  
     Schválili jsme také nájem jedné z ubytoven v kasárnách pro společnost ARITTE MB, která 
požádala o možnost ubytování brigádníků ze Slovenska.  Je fakt, že tyto budovy potřebují velkou 
finanční  injekci, protože každý měsíc, kdy jsou prázdné tyto domy znehodnocuje plus to, že jsme 
některé z nich převzali v docela zoufalém stavu. Stav sociálních zařízení, dveří, oken, maleb je 
opravdu špatný. Jsme si vědomi toho, že přítomnost cizích lidí v obci některé lidi rozčiluje, nicméně 
každá mince má dvě strany a lepší využití těchto budov v současné době není. O prodloužení termínu 
nájmu o jeden rok požádala i druhá společnost www.brigadnici.com s.r.o., která si provizorně 
pronajala tento objekt v březnu letošního roku, protože zakoupili a chtějí opravit vlastní ubytovnu 
v Rokycanech. Jenže se jim tuto opravu dosud nepodařilo uskutečnit.  
      Přibyl i další podnět pro změnu územního plánu obce, rozšíření možnosti výstavby na Huti, za 
Mikulíkovic mlýnem. Rada obce tento podnět schválila.  

      Rada obce obdržela žádost správce bytového fondu Z. Smejkala - Inzula, který navrhuje podle 
zákona č. 107/2006 Sb., o jednostranném zvýšení nájmů maximální zvýšení, které může obec vybírat 
v nájemních bytech od 1.1.2008. 
U bytů  bývalé 1. kategorie je možný nárůst o 20,4 %  (ze 17,92 na 21,57 Kč/m2/měs). 
U bytů bývalé 2. kategorie je možný nárůst o 29,3 % (14,45 na 18,68 Kč/m2/měs.). Rada obce 
projedná tento návrh v bytové komisi a v komisi pro rozvoj obce a pak teprve rozhodne o navýšení 
nájmů v obecních bytech. 
      Obdrželi jsme také další nabídky na zpracování energetických auditů v sídlišti za radnicí a 
v sídlišti u hřiště Spartaku.  Je fakt, že tyto obecní byty jsou již dlouhou dobu ve špatném stavu. Od 
roku 2009 musí být na každou pronajímanou budovu zpracován energetický průkaz budovy, jinak 
bychom se dostali do potíží s orgány nejen státu, ale i orgány EU. Chtěli bychom na tyto byty požádat 
o dotace z EU, takže je nejvyšší čas zahájit přípravu na tuto investici. Rada obce schválila postup 
přípravy této investice a předloží je příslušným orgánům obce. V červenci jsme také zaregistrovali 
zájem o privatizaci jedné části bytovky v sídlišti za radnicí. Bohužel pouze poloviny tohoto domu. 
Rada obce nebude privatizovat poloviny domů, protože to je velmi nevýhodné a v podstatě bychom i 
měly potíže s registrací v katastru nemovitostí. Tyto bytovky musejí být privatizovány jako celek. 
Obdrželi jsme také žádost společnosti RWE CZ o privatizaci středotlakých rozvodů plynu v obci. Tato 
žádost musí být projednána v zastupitelstvu obce a zřejmě bude ještě předmětem dalších jednání.  
     Schválili jsme také smlouvu o poskytnutí dotace od Krajského úřadu v Plzni na restaurování sochy 
sv. Jana Nepomuského. Dostali jsme 50 000,- Kč, přičemž ještě žádáme dalších 50 000,- Kč na opravu 
sochy sv. Antonína Paduánského. Máme ústní příslib Hejtmana i radního Kraje odpovědného za 
kulturu, že se Kraj pokusí nám tuto dotaci přidělit do konce roku, pokud se peníze nevyčerpají 
ostatními obcemi, případně nám ji přidělí v příštím roce.  
  Dále jsme projednali a schválili ještě několik žádostí, ale i stížností občanů a firem, zápisy komisí 
RO. Vzhledem k prázdninám a dovoleným se sešla RO 9.7. pouze ve třech lidech a dne 25.7 pouze ve 
čtyřech lidech.   
 
 
                                                                                                                                                25.7.2007. 
 
 
 
 



Obecní policie Strašice. (OPS) 
 
 
Vážení občané Strašic, chceme se Vám pomocí měsíčníku Barňák  představit.  
 
V současné době má OPS dva pracovníky a to: Velitel OPS Ing.Luboš Frajt a strážník Bohumil Bílek.  
Chtěli bychom Vám ujasnit některé nezodpovězené otázky ohledně fungování OPS. Často slyšíme, 
proč nechodíme v uniformách. Uniformy ze zákona nemůžeme užívat do doby, kdy složíme zkoušky 
na Ministerstvu Vnitra ČR. Termín skládání zkoušky je 11.10.2007, to znamená že již 12.10.2007 nás 
můžete potkat ve Strašicích v kompletních uniformách plně kompetentní s plnými pravomocemi. 
Dalším častým dotazem je jakou máme vlastně pracovní dobu.Vzhledem  k tomu, že jsme zatím jen 
dva strážníci, nelze držet službu 24 hodin denně. Pracovní dobu máme tudíž nepravidelně tak, 
abychom byli schopni efektivně působit na pořádek, kriminalitu a dodržování zákonů v obci. Do 
konce letošního roku budeme mít třetího strážníka a poté budeme moci častěji monitorovat obec a 
život v ní.  
Služebna OPS se zřizuje v bývalé budově dobrovolných hasičů č.p. 40 a měla by být dokončena do 
října letošního roku. Do doby než bude připravena služebna sídlíme v budově OÚ v malé zasedací síni 
obce. 
Za tuto krátkou dobu jsme již zjistili řady přestupků a porušování zákonů jak v občanském soužití, 
veřejného pořádku, bezpečnosti a plynulosti silničního provozu na pozemních komunikacích a 
krádeží. Události jsou zdokumentované a jsou řešené Policií ČR. 
K naší činnosti od 2.července, respektive od doby našeho zřízení jsme již prováděli: 
- převzetí objektu bývalých kasáren od bezpečnostní firmy SCHWARZ. 
- přepracování dostupnosti  a  zabezpečení objektu kasáren pro firmy. 
- jednání se správci ubytoven v kasárnách ohledně dodržování pořádku a    
občanského soužití na veřejných místech 
- návštěva obcí kde obecní (městská) policie již funguje 
- příprava vybavení materiálním zabezpečením OPS 
- výběr firem na opravu služebny OPS 
- příprava na doplnění a upravení dopravních značek po obci  
- každodenní kontrola kasáren a vůbec celého katastru obce 
- příprava dokumentů pro fungování OPS 
- doručování dokumentů OÚ občanům 
- příprava na složení zkoušek 
 
 
 V době od 20.7-23.7 2007 jsme prováděli dohled na přípravu, průběh a na úklid po  Festivalu Koupák 
Open Air. 
Tohoto festivalu se zúčastnilo okolo 1000 účastníků včetně zabezpečení. Po celé tyto dny jsme 
z pořádkového a bezpečnostního hlediska neshledali žádné páchání trestné činnosti, výtržnosti ani 
narušování občanského soužití. Byly nahlášeny celkem 3 stížnosti na hlučnost. Naopak jsme slyšeli od 
občanů i názory, že jedenkrát za rok se to dá vydržet.Je třeba si uvědomit, že obec z tohoto festivalu 
má peníze za poplatky (do pokladny všech občanů, které se využijí ve Váš prospěch a na ulici se 
nenacházejí). 
 Daleko větší porušování občanského soužití a výtržnictví se děje v nočních hodinách návštěvníky 
restaurací „Berten“ a  „Merkur“ a poté na veřejných prostranstvích. Chceme, zatím tímto článkem 
upozornit, že je velmi třeba, aby si někteří lidé uvědomili, jak se mají chovat na veřejnosti. 
Každý měsíc, Vás budeme v „Barňaku“ informovat o dění a názorech Obce Strašice z hlediska OPS. 
 
 

Velitel OPS Ing. Luboš Frajt 
 
 

 
 

 



K dalším názorům z ankety  
Ing. František Nerad – místostarosta 

 
    V třetím pokračování se dnes dostávám k dalším odpovědím na otázky z Ankety, která proběhla 
v dubnu 2007. V tomto okruhu otázek a připomínek se občané vyjadřovali k stavu různých věcí 
v obci.  
 
Otázky o po řádku dalším v ěcem:  
39) Život ve Strašicích by byl krásný a klidný, ale chybí nám starším ve Dvoře obchod, který 
tu vždy byl. Pro nemocné, kteří mají děti daleko je to utrpení. 
40) Za tuto anketu děkujeme, ať dopadne jakkoli. a) Vadí mi bývalý „kulturní dům“.b) 
Čekárna u Libuše - kouří zde dospělí i děti a neustále ji ničí.Snad by mohla škola působit na 
děti! C) Odpadky v lese nad Strašicemi, asi je vyčistíme a přivezeme na náměstí. Dělají tam 
nepořádek i děti z mateřské školy. Spousta věcí je zde k pochválení. Nečitelný podpis. 
41) Starat se více o okrajové části obce,např. odstranění křoví a trávy. Vhodné by bylo 
umístění kontejnerů na domovní odpady, každý nemá možnost odvozu do sběrného dvora, 
zvl. starší generace! 
42) Dokončit vodovod a kanalizaci ve Strašicích. 
43) a) Čistota a vzhled obce. B) Zdraví nezávadné prostory a firmy v kasárnách. C) 
Odstranění nevzhledného KD. D) vyřešení prostoru koupaliště. 
44) Sportovní areál na kolečkové brusle + koupaliště. 
45) Prodej bytových jednotek. Jednoznačná nabídka ceny. 
46) Oprava autobusové zastávky ve dvoře. 
48) Zlepšení obslužnosti (obchody), lepší komunikace s nájemníky v bytovkách,lepší silnice 
po Strašicích. 
49) Katastrofální stav bytových jednotek řešit privatizací (ne třetím osobám). Jak je možné, 
že v Rokycanech je stav úplně jiný a proč,je-li společný podnik Inzula. V prostoru bývalých 
kasáren vyčlenit dům pro seniory s pečovatelskou službou. 
50) Údržba stávající zeleně, úklid obce. 
51) Neustále jsou přeplněné kontejnery na tříděný odpad.Jak máme třídit, když z 5 případů 
jdeme tak 3x a jsou přeplněné, takže není odpad kam vložit. 
52) Bylo by zapotřebí zvýšit občanskou vybavenost obce a ne se zabývat zpřístupněním Brd. 
53) Bylo by třeba dokončit chodník ke slévárnám ve čtvrti Hutě. Kontrola stavů vody v potoce 
Klabava a Padrťských rybníků bude zajištěna? 
54) Parkování vozidel v bytovkách .Odpadní vody na návsi od Kota. 
55) Ve Dvoře autobusová zastávka. Udělat asfalt nebo beton. Nedá se tam nastupovat do 
autobusů. 
56) Rádi bychom měli obchod ve dvoře a mít dobrou spolupráci s obcí. 
57) Úklid hřbitova.Odvoz a sekání trávy po celé obci. 
 
 
Otázka 39)   - obchod ve Dvoře je a asi již zůstane problémem. Obec nemůže nikomu nařídit, aby si 
zde obchod otevřel. V této oblasti již i ve Strašicích působí tržní hospodářství a vzhledem k tomu, že 
ve Dvoře byly již dva obchody a nevydržely zde, domnívám se, že i třetí pokus by skončil podobně. 
Uznávám, že pro nemocné lidi je problém nakupovat.  Pokud by s tím měl někdo problémy, 
doporučuji obrátit se  písemně na OÚ a požádat sociálně zdravotní komisi a prošetření své situace a na 
základě jejich vyjádření se pokusíme věc nějak řešit.  
 
Otázka 40 –  a) Kulturní dům se již nějak řeší. Navázali jsme kontakt s novým majitelem toho 
objektu. Podle jeho prvního vyjádření je ochoten jednat s obcí a o dalším využívání objektu s námi 
začít spolupracovat. b) Kouření na zastávkách – u Libuše zvláště. Víme o tom, že existuje zákon, který 
kouření na zastávkách hromadné dopravy zakazuje pod poměrně mastnou pokutou. Obecní strážníci, 
kteří nastoupili do zaměstnání u OÚ dne 1.7.2007 se na toto také zaměří. Zastávku jsme již tuším 
dvakrát opravovali a slibuji, že ji budeme opravovat  i nadále. Se školou, konkrétně s ředitelkou školy 
již o nějaké spolupráci jednáme a budeme se snažit působit i na děti. 



 c) černé skládky v okolí obce trápí nejen pisatele, ale každého z nás, který tento nepořádek nedělá. 
Snažíme se nepořádek po nepořádnících uklízet. Vzhledem k našim omezeným možnostem to jde 
velmi pomalu. V příštím rozpočtu (2008) budeme přemýšlet o nějakém zlepšení uklízecích možností. 
Na druhou stranu, vyhazovat peníze za nepořádníky se nám zdá plýtváním.  Stížnost na mateřskou 
školku je poměrně neurčitá a nepodložená. Pokud máte konkrétní poznatek nebo důkaz je nutné to 
napsat a budeme určitě takovou stížnost řešit. 
 
Otázka 41 –  nezlobte se, ale financovat sběrný dvůr a ještě k tomu další místa na sbírání odpadu se 
nám zdá  neefektivní. Tvrdím, že každý má možnost na sběrný dvůr odpad odvézt. Pokud nemáte 
dopravu, je možné požádat OÚ a odpad Vám za finanční úhradu na sběrný dvůr dopravíme obecní 
multikárou. Co se týká sekání křoví a trávy na veřejných prostorách zajišťujeme to. Máme však jen 
jednoho J.Kysilka s jedním pomocníkem, který není schopen posekat trávu po celých Strašicích  
během jednoho měsíce, zvláště když k tomu plní ještě další úkoly, například uklízí nepořádek po 
lidech, které bolí nohy, když mají dojít na sběrný dvůr se svým odpadem. Máme jednu sekačku na 
velké plochy, jednu malou sekačku a jeden křovinořez. O prázdninách přijímáme brigádníky. Rychleji 
to opravdu nejde. V příštím roce budeme muset tento problém nějak řešit. Jak to bude vypadat Vám 
dnes ale neumím říci, protože to bude znamenat úplně jiný rozpočet obce.  
 
Otázka 42 – dokončení vodovodu a kanalizace ve Strašicích je prioritou v příštích létech. Evropská 
unie na nás požaduje do roku 2010 udělat kanalizaci, jinak budou pokuty. Takže to být musí. Když už 
budou rozkopané komunikace na Huti, bylo by krajně hloupé tam neudělat i vodovod.  
 
Otázka 43 – k čistotě obce jsem již napsal několik poznámek. Co se týká využívání prostor 
v kasárnách pouze pro některé firmy, tak s tím je docela dost problém. Do kasáren se příliš firem 
nehrne a pokud někdo projeví zájem, snažíme se vyjednávat s ním podmínky výhodné pro obec. 
Nicméně podmínky výhodné pro obec nemusí být výhodné pro zájemce a z toho vyplývá, že už 
několik firem odešlo. Bohužel se ukazuje, že kasárna nebyla zas tak výhodný dar, jak se očekávalo. Ve 
Strašicích chybí pro rozvinování výhodné průmyslové výroby několik věcí, jen namátkou – blízkost 
dálnice, železnice, příjezdová komunikace, pracovní síly a jak se ukazuje dokonce i dostatečný příkon 
elektřiny do kasáren. Vlastnit majetek, který téměř nikdo nechce nám nedovoluje si ještě diktovat 
podmínky. Bohužel se o takovýchto věcech mělo přemýšlet před podpisem darovací smlouvy a ne až 
nyní. 
Odstranit bývalý KD nejde. Není obce, takže musíme jednat s novým vlastníkem, a snažit se s ním 
domluvit.  
Prostor koupaliště se řeší. Bohužel opět špatným postupem obce v minulosti (myslím od postavení 
šaten v roce 1976 nebo kdy to bylo, až do loňského roku, do kdy se nezkolaudovaná stavba 
pronajímala) jsme se na koupališti dostali do poměrně špatného světla u státních orgánů a hrozí 
dokonce nějaké nepříjemné věci, jako například i pokuty.   
 
Otázka 44 – sportovní areál na kolečkové brusle bychom chtěli zapracovat do projektu revitalizace 
hřiště Dukly. Mám dokonce osobní zkušenosti s takovýmito stavbami, ovšem budou stát peníze. Více 
budeme schopni říci až po zpracování projektu. 
   
Otázka 45 – Prodej bytovek – jednoznačná nabídka ceny. Na toto téma již bylo několik diskusí a 
počítám, že ještě další přibudou. Zatím zjišťuji, že ti, kteří chtějí bytovky koupit sami neví, co s tím 
budou dělat. Dne 19.7. zastupitelstvo rozhodlo, že se celé sídliště bude privatizovat. Jak se bude 
vyvíjet situace dále záleží na obou stranách. Na toto téma je v Barňáku samostatný článek. 
Otázka 46 – na autobusovou zastávku ve Dvoře jsme vyčlenili do rozpočtu peníze. Ukázal se však 
problém – zastávka nestojí na obecním pozemku, takže se to bude muset řešit nějakou jinou formou. 
 
Otázka 48 -  zlepšení obslužnosti je bohužel mimo  pravomoci obce. Obec nemá v úmyslu vlastnit 
obchody a obec může obchodníky pouze žádat. Zda něco zlepšit chtějí záleží pouze na nich. Doba, kdy 
obec měla komisi pro obchod skončila po listopadu 1989.  
O zlepšení komunikace s nájemníky se snažíme nejen my, ale i Inzula a její pracovnice. Doporučili 
jsme panu Z.Smejkalovi, aby své pracovnice poučil, aby se k nájemcům chovaly slušně a vstřícně.  



Na druhou stranu i nájemci by se měli snažit, nejen o komunikaci. Vím, že je mnoho dobrých, 
výborných nájemců, jsou však i nájemci problémoví a  zde bychom měli společně vyvinout iniciativu 
a pomáhat ve zlepšování. 
Lepší silnice ve Strašicích – všechno je možné. Spočítal jsem přibližně potřeby obce na opravy 
komunikací podle objemových ukazatelů na rok 2006. Potřebovali bychom asi tak 25 - 27 milionů jen 
na komunikace.  Zatím jsme schopni uvolnit do oprav řádově ¾ milionu ročně. Víc prostě tato obec 
nevydělává. 
 
Otázka 49 – K privatizaci bytovek jsem již napsal. Proč je situace v bytovkách jiná v Rokycanech a 
ve Strašicích?  Průměrné nájemné je v Rokycanech řádově o 30 % vyšší což se projevit musí. 
V Rokycanech je zájem o bydlení ovlivňován mnoha dalšími faktory (zaměstnanost, příjmy lidí, 
význam města atd.),  ve Strašicích bohužel po zrušení posádky již téměř ničím.  
Na zastupitelstvu 17.5. byl projednán návrh na záměr společnosti INEL Holding a.s. z Plzně na zřízení 
domů pro sociální bydlení v kasárnách. Projevili zájem o odkoupení bývalého štábu vedle horní brány 
a toho prvního domu za ním. O této koupi se jedná a společnost přislíbila opravit domy do Vánoc 
2008 a zahájit tam činnost.   
 
Otázka 50 – viz odpověď na otázku č. 41 
 
Otázka 51 – počet kontejnerů na tříděný odpad se proti původnímu stavu zvětšil asi o 50 % a přesto to 
nestačí. To svědčí o tom, že lidé třídí odpad velmi poctivě a jsme si vědomi toho, že tento stav musí 
být zachován a pokud možno ještě zlepšen. Společnost, která kontejnery vyváží se snaží vyvážet je 
pravidelně, jenže nestačí to. Budeme se touto otázkou zabývat. Je fakt, že na zavolání poměrně rychle 
reagují, ale vždy nějakou dobu trvá, než se do Strašic dostanou a vyvezou to.  
 
Otázka 52 – nechť se na mě autor nezlobí, ale nerozumím jeho poznámce. Podle mého názoru právě 
zpřístupnění Brd poměrně úzce souvisí s občanskou vybaveností. Alespoň podle toho, co jsem se učil 
ve školách, které jsme navštěvoval. Občanská vybavenost jsou m.j. komunikace, inženýrské sítě, 
hotely, restaurace, školy, obchody, muzea atd. Pisatel této připomínky nespecifikoval co myslel 
„občanskou vybaveností“, takže se lze domnívat, cokoli. Nevím zda měl na mysli právě tohle. 
Nicméně občanskou vybavenost nepořizují vždy jen obce, ale také podnikatelé a firmy, dokonce někde 
i nadnárodní společnosti. Ty musejí mít vždy dost dobrý důvod, aby občanskou vybavenost nějaké 
obce rozšiřovaly. Zpřístupnění Brd by byla sakramentsky dobrý důvod pro rozšíření infrastruktury.  
 
Otázka 53 – k chodníku na Huť jsem se již vyjadřoval. Ve věci kontroly stavů vody toto: Zpracovali 
jsem nový povodňový řád, ve kterém se s něčím počítá. Ale, ……… Obec do vojenského prostoru 
nemůže zasahovat. Proto jsme začali připravovat sdružení Enkláva, kde tato otázka je jedním 
z hlavních bodů programu tohoto sdružení. Problém s těmito toky otiž není jen ve strašicích, ale 
v podstatě po celém toku a tak je třeba spojit k řešení síly s dalšími obcemi. Nyní záleží na 
zastupitelstvu, zda sdružení dovolí založit a pak bychom měli i prostor k jednání o těchto otázkách. 
 
Otázka 54 – O parkování vozidel v bytovkách jsem se již zmínil v souvislosti s obecní policií. Jakmile 
to bude možné, začnou padat první pokuty a věřím, že se to zlepší. Co se týká odpadních vod ze dvora 
pana Kota, také to již řešíme. Pan Kot již v červnu přislíbil nápravu tohoto stavu.  Obec mu dovolí 
připojení těchto odpadních vod do místní kanalizace, provedení však závisí na něm, na jeho finančních 
možnostech.  
 
Otázka 55 -  Plochu před zastávkou ve Dvoře se nějak pokusíme opravit. S celou zastávkou je však 
potíž, o které jsme psal výše.  
 
Na otázky 56 a 57 jsem již také odpovídal výše. 
Co se týká dalších dotazů z ankety, dotýkaly se umístění radaru a fungování vojenského újezdu. 
Nejsem odborník na radary a nebudu tvrdit nebo vyvracet něco, čemu nerozumím, takže poznámky a 
odpovědi na tyto otázky nenapíši. 
 



Vyhlášení místního referenda ve Strašicích - p řípravný výbor informuje 
       Vážení a milí spoluobčané, 
dovolujeme si Vás informovat o výsledku petiční akce za vyhlášení místního referenda ve věci  
plánované stavby amerického radaru v Brdech. 
       Petici pro referendum podpořilo celkem 919 občanů a návrh na jeho  vyhlášení byl dne 25. 7.  
předán do podatelny OÚ. Podpisovou akci jsme ukončili, aby návrh mohlo projednávat na svém 
zářijovém zasedání  zastupitelstvo obce. Omlouváme se, pokud jsme se nedostali ke všem občanům, 
a  všem podepsaným za podporu děkujeme. 
       Protože zákon požaduje, aby byl návrh na konání místního referenda odůvodněn, dovolujeme si 
Vás s tímto odůvodněním seznámit: 
 
     „Mnoho občanů obce je velmi znepokojeno záměrem umístit v těsném sousedství obce radarovou  
stanici Spojených států amerických - a podezřením na rizika z toho plynoucí. Tento záměr vyvolává    
obavy, že vyzařování elektromagnetické energie by mohlo mít v těsném okolí škodlivé účinky na životní 
prostředí,  veškerý živý organizmus a nezanedbatelná jsou i bezpečnostní rizika.Občanům není, a to ani 
prostřednictvím veřejnoprávních médií, poskytován dostatek relevantních a pravdivých informací. 

Podle amerických pramenů protiraketové obrany může být v okruhu 8 km rušen příjem televize, v 
okruhu 14 km rozhlas a mobilní telefony. Americké výsledky udávají možnost rušivého vyzařování 
radaru až do vzdálenosti 36 km. Doposud mimořádně kvalitní životní prostředí v okolí Brd může být 
uvažovaným zařízením nenapravitelně poškozeno. Přitom Brdy jsou již řadu let vyhlášeny Chráněnou 
oblastí přirozené akumulace vod, jsou zde významné zdroje pitné vody pro desetitisíce obyvatel.  
     Existují i obavy z přednostního napadení radaru teroristickými střelami. Místo, kde má být radar 
umístěn, je jedno nejhustěji obývaných území České republiky a v případě válečného konfliktu by 
byla tato oblast místem prvního úderu. Již je známo, že radar slouží především k obraně území USA a 
severozápadní Evropy. Jak vyplývá z projevu amerického generála H. Oberinga z ledna t.r. a z 
podstaty a technických možností základny, radar bude sloužit k obraně i jiných amerických radarů 
umístěných na Aljašce a v Grónsku. Radar v ČR a antirakety v Polsku vyvolávají již dnes hrozbu z 
protiopatření Ruska a obavy z  nového kola  zbrojení.  Základna může být i součástí amerického 
konceptu politiky preventivních úderů, a nelze ji tedy považovat za čistě obrannou. V samotných USA 
není dosud financování záměru jasné: rozpočet na finanční rok r. 2008 ještě nebyl schválen, z podnětu 
kritiků systému  rozhodla Sněmovna vypracovat do půl roku studii o spolehlivosti štítu, jeho 
politickém dopadu na NATO, o jeho rozpočtových nárocích a také o možných alternativách. 
     Dále se občané obávají ze znehodnocení svých nemovitostí. Podle vyjádření realitních kanceláří 
tržní ceny nemovitostí v obcích kolem místa uvažované základny již dnes poklesly až o 20%. Vlastníci 
nemovitostí tak mohou být bez náhrady poškozeni na svých majetkových právech. 
       Místní referendum dává občanům možnost vyjádřit závazný postoj obce a prosadit 
neoddiskutovatelné právo chránit své zdraví a své domovy, mimo jiné i podle ustanovení článku 35 
odstavce 1) Listiny základních práv a svobod. Výsledek místního referenda je na rozdíl od průzkumů 
veřejného mínění, jako byla např. anketa prováděná obcí, pro jednání samosprávy závazný. 
Je též možnost vstoupit do volného sdružení protestujících obcí a  obracet se spolu s nimi na vládu a 
zákonodárce, vyjadřovat nesouhlasná stanoviska v našich i zahraničních médiích, prosazovat 
nesouhlas při jednání se státními orgány atd. Obec coby bezprostřední soused VVP Brdy může být 
žádána o stanoviska v rámci povolovacích procedur (př. proces EIA – posuzování vlivu na životní 
prostředí). 
      Projevenou aktivitou chtějí občané i v dalších obcích přimět celostátní politiky k tomu, aby se 
upamatovali na svou základní povinnost - jednat v zájmu svých občanů a voličů, nikoliv proti němu.   
Vzhledem k připomínkám občanů k organizaci obecní ankety žádáme o to, aby byla každému voliči 
doručena na adresu trvalého pobytu obálka s hlasovacím lístkem.“    
Dovolili jsme si též  zastupitelům   navrhnout termín konání referenda – v sobotu 20. října 2007 od 
8:00 – 20:00 hodin.  
 
Za přípravný výbor                                     
Marcela Paulová, Karel Šlapák, Václav Cafourek 
 



Kanalizace na Huti – zahájení realizace investičního záměru. 
 
Snad každý občan Huti ví, že se bude v této lokalitě budovat vodovod a kanalizace. Každý 
ovšem již není seznámen v jakém stavu je příprava této akce a kdy se začne s vlastními 
stavebními pracemi. Předkládám Vám tedy, vážení spoluobčané, předpokládaný časový 
harmonogram. 

1.Zpracování projektové dokumentace ke stavebnímu povolení 
Tato důležitá etapa již probíhá a obec na ní vyčlenila 800 000,- Kč. Upozorňuji, že za 
každým vlastníkem nemovitosti se dostaví zástupce projektanta, za účelem zjištění 
nejlepší varianty připojení objektu.  

 
      2. Vlastní stavební práce. 
      Zahájení stavebních prací v přibližné hodnotě 45 000 000,- Kč plánujeme na příští rok.  

Po vydání stavebního povolení vyhlásíme výběrové řízení na dodavatele stavby. Investice 
bude rozdělena rozpočtově na dva celky – vodovod a kanalizace. Kanalizaci zafinancuje 
obec až po kanalizační šachtu  s čerpadlem na pozemcích jednotlivých vlastníků 
nemovitostí. U vodovodu bude investice zahrnovat pouze hlavní řad. Horní hranice 
dokončení stavby, akceptovatelná EU je rok 2010.  

 
Tato investiční akce je poslední etapou výstavby vodovodů a kanalizací ve Strašicích. Každý 
subjekt je povinen pravidelně dokladovat likvidaci splaškových vod nebo se na splaškovou 
kanalizaci připojit.  
 
                                                                                                                     Jiří Hahner 
                                                                                                                     Starosta obce 
 
 

 
 

Miloslava Černá 
 
Výhradní pojišťovací poradce zastupující Českou pojišťovnu, a. s. na základě plné moci 
registrace Ministerstva financí 
 
Telefon: 603 558 014, 371 751 680 
Sjednání a poradenství v místě Vašeho bydliště nebo po telefonické 
domluvě v budově České pojišťovny, a.s. v Rokycanech  
Dlouholetá praxe v pojišťovnictví – individuální přístup k Vašim potřebám  
 
Životní a úrazové pojištění pro Vás i Vaše děti 
Penzijní připojištění se státním příspěvkem 
Pojištění majetku a odpovědnosti 
Pojištění motorových vozidel 
Pojištění léčebných výloh 
ČP Invest – zhodnocení vašich úspor 
 
 



Toulky po strašických památkách 
 
Husův kámen 
 

 Léto roku 1938 se odehrávalo ve Strašicích ve znamení 
horečných příprav na vojenský konflikt. Politická situace v 
Evropě se dnem ode dne zhoršovala. Napětí mezi Německem a 
ostatními státy přinášelo nebezpečí válečného konfliktu. Rozhlas 
šířil zprávy o této hrozbě, která by postihla především civilní 
obyvatelstvo. Strašice se toho léta jen hemžily vojskem všech 
druhů zbraní. Nad silnicemi se vznášel prach pochodujících vojsk, 
z lesa se ozývaly pronikavé rány protitankových děl. Bylo dusno 
jako před bouří. 
 V této pohnuté době se blížilo dvacetileté výročí vzniku 
Československa. V kronice Strašic (IV. Díl) je uveden záznam, 
který nám osvětluje vznik jednoho ze strašických památníků tzv. 
Husova kamene:  
„ Dík iniciativě našeho okrašlujícího spolku mají Strašice na 
pohnuté doby roku 1938 a na paměť dvaceti let československé 
samostatnosti trvalý památník. Došlo ovšem k jeho zřízení už 
v létě 1938, jinak by asi nebylo došlo k jeho uskutečnění. 
Myšlenka památníku byla totiž spojena s uctěním památky Mistra 

Jana Husa a proto i uspíšeno bylo postavení a odhalení jeho.“ Husův kámen“ byl postaven na 
obecním pozemku před hotelem „Pošta“. Okolí bylo upraveno, ohraničeno keři a oseto travou. U 
pozadí pomníku byly umístěny mladé cypřiše zakoupené u hajného Šístka od „ Tří trubek“ za 76 
korun, dále pak zasázeny vojenskou lesní správou darované břízy, jenž se však bohužel neujaly. 
Kámen, krásný žulový kus, byl zakoupen u kameníka Stužky v Rokycanech. Husův relief, kámen  a 
úprava místa si vyžádaly náklady 1 260 Korun. V předvečer svátku Husova, dne 5. července byl „ 
Husův kámen“ slavnostně odhalen a odevzdán Okrašlujícím spolkem do ochrany obce. Starosta 
Antonín Huml převzal pomník a slíbil, že se obec bude o něj starati. Slavnosti se zúčastnila zdejší  
vojenská posádka se všemi důstojníky a množství občanstva. Po slavnosti byla uspořádána sbírka na 
účely obrany státu. Shromážděné vojsko a občanstvo věnovalo na tento účel přes 500 Kč.“  
 Druhou světovou válku přežil pomník bez větší újmy- nápis, který by připomínal první republiku, byl 
zakryt sádrou a po válce opět odkryt. Na svou dobu se jednalo o statečný čin. Dnes je tento pomník, 
připomínající dva významné svátky- 6. července 1415 a 28. října 1918, veřejností spíše opomíjen. 
Státní svátky jsou spojeny s příjemným a dnes se nikdo nezabývá rokem 1938. Ve své době byl 
pomník symbolem vzdoru, odvahy a národní cti. 
 
                                                                                                   Zpracoval     Mgr. Tomáš Makaj 
 
 
 
 

 
Firma ARIETE- MB s.r.o nabízí možnost 
stravování v jídelně ( v bývalém objektu VZK). 
Možnost zakoupení obědů i večeří. Informace 
v kanceláři jídelny a nebo na telefonu: 
  774 852 714 
 
 
 



Zpráva o obnově sochy sv. Jana Nepomuckého 
 
Stav památky před započetím restaurátorských prací: 

 
   V rámci plánované záchrany sochy byl nejprve proveden 
restaurátorský průzkum, který se zaměřil na celkový stav 
kamenného materiálu. Průzkum byl zaměřen na přesné určení 
různých druhů poškození materiálu sochy a jejich 
technického a technologického řešení. 
       Stav kamenného materiálu byl havarijní. Povrch sochy 
Jana Nepomuckého i podstavce byl pokryt silnou vrstvou 
náletových depositů, mechů a lišejníků. Povrch byl silně 
zkorodovaný a místy pokryt tmavými neprodyšnými 
krustami. Celkově patrná degradace kamene (způsobená 
povětrnostními vlivy a vlivy přirozeného dožívání kamene), 
lokálně vyústila až k úbytku hmoty sochy. Tmely ve spárách 
byly uvolněné a částečně vypadané. Hlava Krista na kříži 
(atribut sv. Jana Nepomuckého) a horní část kříže (atributu) 
byly v minulosti domodelovány z betonového materiálu, 
který byl na hlavě Krista již velmi degradovaný, vyžilý a 
popraskaný, část čela byla zcela odpadlá. Co se týče horní 
části kříže, betonový materiál se zde nacházel  v lepším stavu.  

Svatozář zcela chyběla.  
       Závěrem bylo potvrzeno, že  památka vyžadovala bezodkladný komplexní restaurátorský zákrok. 
 
Postup resturátorských prací: 
     Po provedení restaurátorského průzkumu se  práce soustředily na citlivé očištění, konsolidaci 
kamenného materiálu, plastické doplnění chybějících částí (míra doplnění chybějících částí byla 
konzultována s NPÚ) a celkovou konzervaci sochy. 
  
Byly provedeny následující restaurátorské zásahy:  
 
Etapa čištění 
   Čištění sochy bylo prováděno mechanicky mokrou 
cestou. Pro odstranění biologických nárůstů, mechů a 
lišejníků bylo užito biocidního roztoku.  V průběhu čištění 
byly odstraněny nevyhovující tmely. 
Po očištění a řádném vyschnutí kamene byla provedena 
konsolidace celé sochy organokřemičitanovým prostředkem. 
 
 Etapa lokální plastické retuše  
   Vyžilé tmely na kameni byly nahrazeny novými. Tmely 
jsou na minerální bázi, věrně napodobující originální 
materiál. Nejzásadnější doplnění bylo provedeno v modelaci 
obličeje Krista na kříži (na atributu, který sv. Jan 
Nepomucký drží v ruce). Chybějící svatozář byla nově 
provedena na základě dostupných historických pramenů, 
pozlacena a osazena kolem hlavy světce. 
 
 Etapa lokální barevné retuše a konzervace 
   Sjednocující barevná retuš byla provedena čistými pigmenty pojenými v akrylátové disperzi. Na 
závěr byl povrch opatřen hydrofobizačním nátěrem. 
 
 



Realizační tým podílející se na obnově sochy sv. Jana Nepomuckého ve Strašicích: 
Celkovou obnovu prováděli zástupci firmy  ART KODIAK s.r.o. 
Zodpovědný restaurátor: Mgr. Marcel Hron akad. soch. s rest. 
Restaurátorské práce: Mgr. Jiří Fiala akad.soch. a rest., MgA. Václav Štochl. 
Pomocné práce: Štěpán Kučera, Miloslav Vytejček, Jan Buchar. 
Grafické zpracování dokumentace: Bc. Šárka Kasalová. 
Prameny: Mgr. Tomáš Makaj, kronikář obce Strašice Petr Prokůpek, Ing. Václav Jiřička, Vladimír 
Vajnar, záznamy kronikářů obce Strašice- Františka Slavíka a Marie Kočkové. 
 
Finacování obnovy sochy sv. Jana Nepomuckého: 
 
Celková částka vynaložená na restaurátorský zákrok na kamenné soše sv. Jana Nepomuckého činila 
včetně  19 %DPH částku 176 120 Kč. 
  
Na základě žádosti o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu Plzeňského kraje z programu             
„ Obnova historického stavebního fondu v památkových zónách a staveb drobné architektury 
na území Plzeňského kraje č. 72/Z/2007“ byla obci Strašice poskytnuta  neinvestiční účelově 
vázaná dotace ve výši 50 000 Kč. 
 
Obec Strašice se podílela na obnově sochy částkou 126 120 Kč. 
 
                                             Dle podkladů firmy ARTKODIAK s.r.o. zpracoval Mgr. Tomáš Makaj 
 
 

Informace o rekonstrukci obecních bytů  
Ing. František Nerad - místostarosta 

 
       V červnu byly zahájeny práce na rekonstrukci obecních nájemních bytů v sídlišti za poštovním 
úřadem. Tuto stavbu připravovalo ještě minulé vedení radnice a do výběru projektu, výběru dodavatele 
a technologie přestavby již nové vedení nezasahovalo.  V poslední době se ke mně donesly informace, 
přesněji dezinformace o tom, co se v těchto domech vlastně děje, takže pro upřesnění se pokusím 
napsat několik položek z rozpočtu prováděné stavby.  Celková cena opravy budovy č.p. 560 – 561 činí 
5 218 700,- Kč.  Tedy pokud nedojde k nějakým nepředvídaným událostem. Tato cena je přílohou 
smlouvy o dílo s prováděcí firmou, kterou se ve výběrovém řízení stala společnost SILBA – Dostav 
s.r.o, Plzeň – Letkov.  
 
     V rozpočtu jsou tyto hlavní položky: 
- Osazování různých ocelových konstrukcí , rozvaděčů, úpravy podlah logií  
- Vybourání oken, balkonových dveří, logiových stěn, plechování, zábradlí  
- Izolační minerální stěrky AQUAFIN – 2K tl. 1,75 mm 
- Nové plechování z TiZn plechu 
- Montáž nových zábradlí, plechování, kotevních prvků, zasklení logií konstrukcí GLASA 
- Podlahy z dlaždic 20x20 x1 cm, na tmel,vč, soklů 
- Osazení plastových oken 210/160 OS/O, plastových balkónových dveří 1000/2200, plastových 
výplní logiových stěn a jejich olištování 
- Zakrývání oken a výplní před znečištěním při opravě fasády 
- Zateplení fasád polystyrénem s armovací tkaninou, systém DUOTHERM (Lafarge), zateplení špalet 
systémem Weber- Teranova 
- Omítka silikátová TERASIL zrnitost 3 mm vč. okenních lišt a rohových lišt s tkaninou Lafarge, 
omítka soklu ztužená Caparol 
 
 
 



- Lešení fasádní vč. výtahů  s nosností do 500 kg 
- Demontáž a montáž hromosvodů vč. revizí 
- Začištění omítek, dlažeb kolem oken a balkónových 
dveří 
- Nátěry syntetické kdk 1+1E 
 
Toto je tedy soupis prací, které jsou za výše uvedenou 
cenu objednány a které jsou součástí projektu. (foto 
Ing. Nerad 19.1.2007) 
  
Jen pro  orientaci uvádím, že cena oken a balkonových 
dveří na tento jeden dům je 860 000,- Kč, cena 
zasklení logií je na tomto jednom domě 428 000,-, cena zateplení fasády 1 737 000,- Kč. Jakékoli jiné 
údaje nebo věci jsou výmyslem těch, kteří možná závidí, možná nepřejí,možná nerozumí a jen mluví a 
mluví. 
                                                                                                                                                23.7.2007  
 
 
 

 
Chovatelská výstava ve Strašicích  12.srpna 2007 

Josef Macháček 
předseda ZO ČSCH Strašice 

 
   Také v letošním roce pořádá základní organizace Českého svazu chovatelů již 24. místní výstavu 
drobných zvířat. Vzhledem k výskytu ptačí chřipky (správně aviární influenzy) na území republiky, 
bude výstava ochuzena o expozici drůbeže a holubů. Budou tedy vystaveni jen králíci, kteří budou 
hodnoceni posuzovateli. 
   Aby zvířata mohla být přijata na výstavu, je podmínkou dodržet nejedno veterinární 
nařízení(povolení výstavy Krajskou veterinární státní správou  je s mnoha nařízeními) a dále dodržet 
všechna svazová opatření ČSCH. Zkrátka chovatel má mnoho povinností , jež začínají jež začínají 
nákupem registrovaného čistého plemen. Na konci této péče je vystavění a ohodnocení vlastních  
odchovů na výstavách od posuzovatelů. 
   Nejlépe hodnocené kolekce sourozenců a nejlepší jedinci pak získají čestné ceny nebo poháry.To je 
jediné ocenění, mnohdy několikaleté péče chovatele. Jak bývá tradicí, i letos bude tombola, 
občerstvení a koncert Cheznovanky od 9, 00 hodin. 
Místo výstavy jsme museli změnit a tak bude letos v prostoru bývalé hasičské zbrojnice pod 
obchodním střediskem. Výstava se může uskutečnit jen za vydatné pomoci pracovníků obecního úřadu 
a dalších dobrovolníků - nečlenů naší organizace. 
 
    Ještě se trochu vrátím ke zmíněné aviární influenze - ptačí chřipce. Tu způsobuje virus H5N1, jehož 
nositele jsou především vodní ptáci, hlavně labutě a divoké kachny. Ty jej šíří z jedné lokality do 
druhé. Nejvíce je ohrožena skupina hrabavé drůbeže. Po nákaze  následují okamžitě většinou 
hromadné úhyny. Virus nebyl nikdy prokázán u holubů, ani pěvců jako jsou sýkory, vrabci, čížkové a 
další. Nicméně  je cílem opatření vždy zamezit styku našich chovů především s labutěmi a divokými 
kachnami. Zmíněný vir je vysoce agresivní a v médiích bylo upozorňováno, aby lidé nesahali na 
uhynulé  oslabené zmíněné jedince, ani s nimi nemanipulovali. Mráz virus nezničí. Likviduje jej ale 
teplota nad 70 ºC. Doporučuje se zajistit krmivo a vodu pro zvířectvo do krytého prostoru a tak 
zamezit jeho znečištění trusem, ale i prachem nakažených jedinců a nenakupovat nebo přesunovat 
drůbež. Ve svém chovu udržovat dobrý zdravotní stav, neboť zesláblý jedinec je daleko náchylnější.  
Vir H5N1 byl nejvíce diagnostikován v asijských zemích, zejména v Číně, Vietnamu a Thajsku. Je zde 
velký rozdíl klimatických podmínek a též hygienická úroveň je velmi odlišná než v Evropě a tak i 
přenos viru na člověka byl potvrzen ve větší míře hlavně zde. A i úmrtí lidí na tento virus byla 
převážně v těchto zemích.  
      



    Jak se tedy chovat v této době? V případě náhlého úhynu drůbeže toto ohlásit veterinární správě, 
která už zajistí další sama. Doufám, že nás aviární influenze nikdy nepostihne a naše chovy nebudou 
nikdy tak drasticky likvidovány. Z uvedeného vyplývá, že je nesmyslné z obavy z nemoci likvidovat 
volně žijící ptactvo. Je třeba dbát výstrah a řídit se odbornými pokyny. 
 
     
 Na závěr svého příspěvku Vás zvu na výstavu a doufám, že případná příští bude již vcelku, tedy 
s drůbeží a holuby. 
 
 
 
  

Poděkování. 
 
Od pátku 20. července do neděle, zněla Strašicemi hudba. Konal se tu opět hudební festival pod 
otevřeným nebem, abych byl přesný a šel s dobou, která miluje anglické pojmenování věcí, open air 
festival. 
Myslím, že je na místě, veřejně poděkovat organizátorům festivalu. 
Bez ohledu na volný čas, neúnavně pracovali, aby celou věc zajistili, sehnali dostatek kvalitních 
skupin, zajistili prostor, ozvučení nejen vlastního místa konání ale také celé obce. 
Vzhledem k nízkému vstupnému, museli organizátoři akce nejspíše také dotovat honoráře skupin, tak 
dobrá hudební uskupení zajisté nehrají za pusinku.Možná, ale to nevím, se vzdali honoráře. 
Také je na místě poděkovat vedení obce, které svým vstřícným přístupem umožnilo tuto velkolepou 
akci zorganizovat, a tím  naplnit po tři dny obec hudbou. 
Často si organizátoři kulturních akcí lámou hlavu, jak přilákat co nejvíce diváků. 
Tady se povedl geniální tah, posluchači  nešli za hudbou, hudba šla za nimi. Tak se podařilo, aby i ti 
občané , kteří doposud z těžko pochopitelných důvodů podobné akce nenavštěvovali, byli hudbou 
obklopeni a vtaženi do rytmu hraných skladeb. 
Do obce přijeli za hudbou i chlapci a děvčata z dalekého okolí. A tady je prostor pro mojí malou 
omluvu. Potkával jsem je po dva dny ráno v místním obchodě, a musím přiznat, že jsem si myslel, že 
jsou opilí. Můj dojem vyplynul z toho, jak chodili a jakým způsobem mezi sebou mluvili. Potom jsem 
ale zjistil neuvěřitelnou věc. Oni opravdu opilí byli, ale nezpůsobil to alkohol, oni byli opilí hudbou a 
celou tou atmosférou okolo celého festivalu. Jen mne trochu zaráželo, že se neoslovovali jmény, ale 
povětšinou používali názvy dvou hospodářských zvířat. Také jsem viděl  některé spát ráno 
v příkopech a na různých jiných místech, ale oni, neznaje cestu, při svých procházkách po obci asi 
zabloudili a znaveni, uložili se k spánku na prvním příhodném místě. Také jsem rád spával pod 
širákem. 
Vedení obce by si nemělo nechat ujít příležitost a doporučit svým kolegům z obcí okolních, aby 
podobnou věc uspořádali také. Nebo, celý festival by mohl být putovní, a mohl by se konat postupně 
v ostatních obcích. Sice bychom přišli na pár let o možnost poslouchat hudbu přímo ve Strašicích, ale 
Dobřív ani Mirošov nejsou tak daleko. Navíc, kdo využil příležitosti a cele se oddal produkované 
hudbě, je jí naplněn do sytosti a  rok, dva absence   festivalu ve Strašicích, by mu jistě nevadil. 
Long live Koupák open air festival.                                                      
                                                                                                                              zdejou@seznam.cz 
 

 
Privatizace  bytů v Strašicích 

Ing. František Nerad - místostarosta, místopředseda České společnosti pro rozvoj bydlení 
 

       V historii naší obce jsme zažili několik období, které ve svých článcích a informacích popisují 
Ing. Jiřička nebo Mgr. Makaj, nebo je najdeme v obecní kronice, které jsou pro tuto obec zlomové, 
zásadní. Jedním z nich je rozhodnutí „privatizovat  obecní majetek“. Nevím tak přesně, zda to bylo      
i v dávnější historii. V období po listopadu 1989 se o to zastupitelé obce několikrát pokusili a jak to 
dopadlo víme. 



 Vzpomínám na privatizaci bývalého obchodu Kovomat (dnes restaurace Kasino a kavárna Merkur), 
obchodu ve Dvoře (dnes provozovna společnosti TOPSPO s.r.o.), Kulturního domu (dnes ruina           
a majetek společnosti DESINSEKTA s.r.o. Plzeň), Šiktantu  (dnes soukromý majetek společnosti 
KAMAX s.r.o.), některých budov v kasárnách, hotel Pošta (dnes soukromý majetek).  
       Historicky poprvé přichází myšlenka prodat majetek obce přímo občanům - prodat nájemní byty, 
ve kterých občané obce bydlí. V předlistopadovém období se byty sice předávaly „do socialistické 
péče nájemníků“, nicméně privatizace to nebyla a ve Strašicích se to nedělalo. Tato možnost existuje 
teprve od roku 1994, kdy Parlament schválil zákon 72/1994 Sb., o vlastnictví  bytů. Tento zákon byl 
velmi, velmi špatný a vlastníci, kteří podle něj vznikli, mají dodnes problémy, které asi nepůjdou 
nikdy pořádně vyřešit. Dnes je zákon novelizovaný a jeho poslední znění si může každý najít ve 
Sbírce zákonů pod č. 65/2002 Sb. Podle tohoto zákona vznikají z bývalých nájemců (lidí, kteří užívají 
cizí věc za úplatu)- vlastníci jednotek (lidí, kteří vlastní části bytového domu, kterou vlastník budovy 
vymezil v tzv. „prohlášení vlastníka budovy“).  
 
Přeměna nájemce ve vlastníka trvá podle okolností několik týdnů, až několik měsíců, znám případ       
i několikaletý, který skončil docela blbě. To podle toho, zda vlastník si privatizaci dělá sám ač tomu 
vůbec nerozumí, nebo zda tím pověří firmu, která tento proces dělá poprvé, opakuje již posté, nebo po 
tisící.  
      Vlastníkem de jure se člověk stane, když je jeho jednotka zapsána do katastru nemovitostí,            
a vznikne tzv. „Společenství vlastníků jednotek“. Vlastníkem de facto se člověk stane, když pochopí, 
že nebydlí v cizím, ale ve svém a začne se o celý dům starat i když v něm bydlí víc lidí. Když se 
začnou starat všichni, vznikne zpravidla Ráj na Zemi a všichni jsou nadšení. Když se začnou starat jen 
někteří, vznikne zpravidla Peklo na Zemi a všichni se začnou nenávidět a dělat si naschvály. Od roku 
1991 se pohybuji kolem bytové politiky, takže velmi dobře vím, o čem píši a pokud si někdo myslí, že 
si vymýšlím abych odstrašil od privatizace, mohu zájemce kdykoli odvést na Sdružení malých 
bytových družstev a společenství vlastníků v Praze, které sdružuje již více než 1500 takových 
privatizovaných domů a má velmi bohaté zkušenosti (www.bytovadruzstva.cz).  
      Privatizovaných bytů  de jure jsou v ČR už desetitisíce, jenže fungování těchto privátních bytů de 
facto je jaksi někde v dávné minulosti a těch opravdu kapitalistických vlastníků jsou stovky, možná 
tisíce. Je to jednak proto, že  to vlastnictví bylo od roku 1948 v podstatě zakázáno a nikdo lidem 
nevysvětloval podstatu fungování tohoto vlastnictví a jednak proto, že zákony od samého začátku 
budování tržní společnosti pořád někdo strká zpátky. Na bytovém trhu Německa, Rakouska, Norska     
a  dalších zemí jsou privátními subjekty bytová družstva, kondominia nebo jedinci, vlastnící nájemní 
domy.  V Česku kondominia nevznikla, družstva se mohou ze zákona rozpadat jak se komu zlíbí, 
jednici neví, co se s nimi děje, když se k domu s nájemci dostanou, takže  trochu smutný pohled, 

nicméně tam, kde lidé pochopí principy 
společného vlastnictví, to funguje dobře a 
lidé jsou spokojení. 
      Doufám, že se nám v obci tento 
historický krok projeví pozitivně a 
společné vlastnictví bytových domů 
v bývalém vojenském sídlišti neskončí 
nějakými problémy. Staré Indické přísloví 
říká: Kdo jezdí na tygru, nemůže slézt.  
 
 

Sídliště v městečku Lørenskog – severně od Oslo (foto Ing. Nerad - 1997) 
 
Ten krok privatizace nelze vzít zpátky a je nutné pořádně promyslet všechno do nejmenšího detailu. 
Budou to desítky, možná stovky hodin jednání a doufám, že ta jednání nebudou přerušována 
hromadnými odchody na televizní seriály, ale budou dotažena do konce a chci věřit, že SVJ 
Gumídkov bude vzornou částí naší obce. Byl jsem kdysi v Norsku v jednom takovém soukromém 
(družstevním) sídlišti a lidé v něm žili velmi, velmi spokojeně. Družstvo je totiž v Norsku soukromý 
právnický subjekt se vším všudy a také se tak chová. Přál bych si to tady také. 
 



               Zahrádkářské aktuality 
 
Naše rady proti rozšířeným nemocem a škůdcům ovocných stromů a keřů posledních roků 
 
Kadeřavost listů broskvoně: 
Způsobuje: Houba puchýřnatka broskvoňová / Taphrina deformarns/ 
Období infekce: Ještě před zjevným rašením pupenů / pozdější postřik je už málo účinný/. 
Projev: Zkadeřené listy, zčervenání, zhnědnutí, opad, zeslabení, následuje klejotok, náchylnost 
k namrzání, úhyn stromu. 
Ošetření: 1.postřik- do konce listopadu- likvidovat spóry předem 
                2.postřik- do konce února- před zjevným rašením pupenů 
Přípravky: 0,6% Kuprikol 50 nebo 0,6% CHampion 50 WP nebo 5,0% Sulka. 
                 Za deštivého a chladného počasí ve III.- IV. Měsíc po jeho odeznění ještě 3. postřik     
                 přípravky jako jsou: 0,1% Delan SC 750, 0,3% Novozir MN 80, 0,3% Dithane,  
                 0,07% Rubigan. 
 
Rez hrušňová 
Způsobuje: Dvoubytná houba Gymnosporagium sabinae 
                  1. hostitel: především jalovce, cypřiše a zeravy 
Období infekce: Konec března, začátek dubna. 
Prevence: Izolovat hostitele- až 500 metrů. 
Projev: 1. generace na hostitelích: ve III.- IV. měsíci jako šedý rosolovitý povlak 
            2. generace na listech hrušní na kterých se vytvoří skvrny oranžové barvy 
Ošetření: 1. postřik začátkem IV. měsíce, 2.postřik: za 4-5 týdnů, 3. postřik: uprostřed  léta 
               - červenec 
Přípravky: Protihoubové chemické prostředky jako: Rubigan, Clarinet, Novizir, Dithane,  
                Delan, Baycor. 
 
Sazovitost plodů a listů 
Způsobuje: Houba Gloedodes pimigena spolu s delším ovlhčením plodů a nedostatkem  
                 ochranných prostředků proti houbovým chorobám v době zrání plodů zejména 
                 pozdních odrůd. 
Období infekce: Od srpna do října, příčiny deštivé počasí, hustý obrost, náchylnost některých  
                         odrůd.  
Ošetření: Euparen multi a všechny protihoubové přípravky viz. „rez hrušňová“ 
              1. postřik: koncem VIII.měsíce, 2.postřik o 3-4 týdny později, dodržet ochrannou 
               lhůtu přípravku! 
 
Americké padlí angreštové 
Způsobuje: Houba Sphaerotheca mors- uvae 
Období infekce: Na začátku rašení angreštových pupenů. 
Projev: Plísňový povlak na  plodech a výhonech, na listech skvrny. 
Ošetření: 1.postřik už v době začátku rašení angreštu. 
               2. postřik- po odkvětu, na začátku růstu bobulí. 
               3. postřik- až po sklizni plodů. 
               4. mechanicky odstříhat konce letošních letorostů na konci měsíce září. 
Přípravky: V podstatě všechny protihoubové: Rubigan, Clarinet, Novizir, Dithane, Karathene, 
                 také Biool, Bioton. 
 
Pilatky na peckovinách ( především švestky, renklody apod.) 
Způsobuje: Pilatka švestková a pilatka žlutá ( Hoplocampa minuta a Hoplocampa flava) 
Období napadení: Na konci kvetení slivoní. 
Ošetření: V době opadávání okvětních lístků postřikem. 
Přípravky: 0,1 % Sumithion super nebo 0,15 Reldan 40 EC, nebo 0,2% Zolone, Decis, 
                Karate. 



 
Zahrádkářům doporučujeme, aby zbytečně nelikvidovali vysazené ovocné stromy a keře, na 
kterých se v posledních letech intenzivně projevují uvedené choroby a škůdci. Poskytněte jim 
potřebnou výživu, péči a ošetření, odvděčí se vám pravidelnou a vysokou úrodou. 
 
Podklady „ Aktualit“ zpracoval RNDr. Stanislav Peleška, předseda ÚR ČZS Praha- západ 
Konečná redakce: Ing. Jří Šiman, předseda ÚR ČZS Beroun 
Pro Barňák připravil: Jan Vaněk, předseda ZO-ČZS Strašice  
 
 
 
Archeologický průzkum ve Strašicích pokračuje již druhým rokem 
 
  Okolí Strašic a Dobříva  patřilo prokazatelně od 14. století k významným železářským oblastem 
v Čechách.  Jako důkaz nám může posloužit zmínka v Rožmberském urbáři z roku 1379, kde se 
vyskytuje záznam o hutnících. Mezi další významné zmínky o strašickém železářství patří jména jako 
je plzeňský měšťan Ješek ze Strašic ( zmínka z roku 1388) a Jeklín ze Strašic, který roku 1390 
vlastním nákladem spoluobnovoval železnou huť v Jincích.  V 15. a 16. století se vyskytuje 
v písemných pramenech celá řada zpráv o železářské výrobě na Strašicku. Významným předělem je 
rok 1604, kdy valon Jindřich Kašpar de Sart postavil ve Strašicích jednu z prvních vysokých pecích 
v Čechách. Po tomto roce nastává rychlý technologický přechod k výrobě litiny a surového železa, 

které bylo dále zkujňováno. 
  Projekt Západočeské univerzity- katedry 
archeologie „ Opomíjená archeologie“ se v jednom 
ze svých dílčích výzkumů zaměřil na otázky 
středověkého a raně novověkého železářství. 
Strašický region poskytl pro výzkum železářství a 
dalších výrobních činností téměř ideální 
podmínky. Ve zdejším prostředí lze vystopovat 
vliv činnosti hutí na krajinu a sídelní strukturu. Ve 
vědeckém světě, konkrétně v současné 
středoevropské středověké archeologii, je toto 
téma velmi aktuální. Naproti tomu lze konstatovat, 
že v oblasti naší archeologie je otázka 
středověkého železářství v podstatě opomíjena. 
Můžeme se sice opřít o rozsáhlé práce celé řady 

historiků jako je J. Kořan, G. Hoffmann, E. Maur…a další. Ovšem praktické poznání je nám doposud 
skryto. Zejména počátek železářství a přechod technologie výroby železa s využitím vodního pohonu 
je nám naprosto neznámý. Lze jen potvrdit, že Strašicko v tomto procesu sehrálo významnou roli a 
výsledky archeologického výzkumu se stanou jistě zajímavým příspěvkem do dějin železářství. 
  Výzkum v okolí Strašic vede  člen Katedry archeologie ZČU Mgr. Karel Nováček, PhD. , který se 
zabývá především archeologií středověku. V roce 2006 proběhla první etapa výzkumu v okolí Strašic. 
Celkově se během desetidenního pobytu studentů podařilo objevit 243 lokalit nejrůznějšího charakteru 
a datace. Tyto lokality můžeme zařadit do několika základních skupin: 
a) Těžební areály na železnou rudu a kamenolomy  
b) Výrobní areály- hutě, dehtařské pece…atd. 
c) Tzv. Polyfukční areály- tvrziště ( zaniklý hrádek nad Melmatějem…atd.) 
d) Zaniklé cesty 
e) Zaniklé plužiny- dochovány jsou u hrádku Vimberk 
g) Hranice a mezníky 
h) Vodní díla 
i) Funkčně neurčené objekty 
 
 
 



 
Mezi významné nálezy patří především neznámý výrobní areál, který se nachází jižně od Strašic. 
Jádrem této lokality je zaniklé opevněné sídlo- tvrziště. Vedle tohoto objektu se  jsou patrné stopy po 
bezodtokové vodní nádrži se sypanou hrází. V blízkosti byla nalezena stará železářská struska a 

zlomky středověké technické keramiky. Mezi další nálezy 
patří dehtařské pece  a celá řada pozůstatků po těžební 
činnosti. 
  V měsíci červnu byl proveden na pozemku paní Klírové 
geofyzikální průzkum zaniklé lokality středověkého a 
novověkého hutního komplexu. Tento průzkum vedl RNDr. 
Roman Křivánek pracovník Archeologického ústavu AVČR 
Praha. Cílem bylo zjistit pod stávajícím terénem relikty 
zaniklých objektů. Další výzkum bude probíhat v měsíci září. 
  Závěrem bych chtěl poděkovat zástupcům VLS ve 
Strašicích, panu Šeflovi, paní Klírové, místnímu kronikáři P. 
Prokůpkovi, V. Šmolíkovi, V. Vajnarovi  a dalším strašickým 
občanům za pomoc při hledání písemných pramenů a 

lokalizaci zaniklých objektů.                                        
                                                                                                                    Zpracoval Mgr. Tomáš Makaj 
 
Prameny: Poznámky Mgr. Karla Nováčka PhD.  
 
 
 
 

V rámci strašického posvícení se bude konat i tradiční koncert duchovní 
hudby v kostele sv. Vavřince: 
 
 

    
  

                                                                                                                 Srdečně Vás zveme 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



  13. Světová gymnaestráda  Rakousko  
              DORNBIRN 2007 

 
13.Světová gymnaestráda  se konala ve dnech 
8.7.2007-147.2007 v rakouském  Dornbirnu.   
Za ČR  byla organizací pověřena Česká gymnastická 
federace ve spolupráci s Českou asociací sportu pro 
všechny, Českou asociací univerzitního sportu a 
Českou obcí sokolskou. 
Tohoto svátku sportu celého světa se zúčastnilo 57 
národních výprav  a cca 24 tis.účastníků. 
Z celé ČR se zúčastnilo cca 800 cvičenců, kteří 
vystoupili, jak v hromadné skladbě,  tak  
v pódiových  vystoupeních.  Hromadné skladby se 
zúčastnilo celkem 450  cvičenců, kde měla také naše 
TJ zastoupení 6 účastníků - Blahová L., Kroupová 
E., Laiblová I., Andrlíková J., Kolařík J., Andrlík J.  
 
Maskot gymnaestrády 2007 ( foto J.A.) 

 
Úvodní slovo hlasatele, před zahájením skladby, upozorňovalo, že muži mají 2 ženy a netradiční 
náčiní  bedýnky od piva. Ženy cvičily s 2 lahvičkami vody a bílou šálou.  Skladba se líbila, soudě 
tak dle potlesku a zájmu diváků, kterých bylo z řad návštěvníků a  cvičících hojně, neboť zaplnili 
téměř celý stadion v městečku Lustenau. 
Za plzeňský kraj se zúčastnilo celkem 27 cvičících v hromadné skladbě.  
V pódiových skladbách  za ČR vystoupili 
zástupci všech zúčastněných organizací ve 
dvou 
vystoupeních. Obě předvedení sklidila obdiv 
naplněné haly a bouřlivý potlesk. Na 13. 
světové gymnaestrádě bylo k vidění nespočet 
hromadných vystoupeních s bohatou 
výpravou nářadí, náčiní i převleků. Zejména 
zaujalo vystoupení Velké Británie, velký 
počet členů a atraktivnost oděvů  Holandska. 
Švýcarsko vládlo svým zastoupením ve všech 
kategoriích skladeb a největší účastí, neboť se 
gymnaestrády zúčastnilo téměř 4000 
cvičenců. 
Pódiová vystoupení všech států ohromila bohatými gymnastickými prvky a precizností předvedení. 
V tomto cvičení vynikají zejména Japonci. 
Obdiv a uznání práce si získalo vystoupení postižených. Po skončení vystoupení celá hala povstala a 
dlouhotrvajícím potleskem se slzami v očích děkovala všem zúčastněným. 
Většina  států vystoupila se svým národním večerem, který charakterizoval národní zvyky a 
vrcholné vystoupení výpravy. Nezapomenutelný je náš zážitek na národní večer Brazílie, kde se 
cvičební plocha v závěru proměnila v karneval účinkujících a návštěvníků. 
Natáčeli zde všechny světové televize,jak zahajovací ceremoniál, tak ukončení a další vrcholná 
vystoupení. Je nám líto, že naše televize nepřenášela žádné ukázky , či vystoupení z tohoto 
světového svátku sportu. 
V  Dornbirnu nás překvapila výzdoba městečka k této události, zájem občanů a všech dopravců, 
kteří byli mílí  a přívětiví. Městečko žilo týden hudbou, zpěvem a tancem. 
Budeme dlouho  vzpomínat na přívětivé, organizačně výborně zajištěné zázemí všech účastníků a 
budeme se těšit na příští gymnaestrádu  v roce 2011 ve švýcarském Lausanne. 
  

                                                                                                                                                          J.A. 



Strašický fotbal žije 
   
Ohlédnutí za žákovským fotbalem 
 

 
Horní řada : zleva 
trenérHulec,HuttrMartin,Pipich,Novák,Beluško,Pigula,Hulec,Halaška,Vacek,Morávek,Cvan, 
Šmíd 
Dolní řada : zleva-Furišová,Staněk,Riška,Volák Michal,Huttr Šimon,Volák 
Jakub,Florián,Gorol,Prošek,Vacek Jan,Horák,Kirnig,trenér-Vildmon  
 
Trochu statistiky: 
 
Starší žáci Strašic vyhráli celkově soutěž před Rakovou o 7 bodů. 
Jejich skóre bylo 170: 21. 
Získali 60 bodů z 66 možných. 
Mezi nejlepší střelce se zařadil: Patrik Beluško 33, Radek Vacek 32, Ladislav Pigula 19. 
Do dorostu odchází: David Hulec, Ladislav Pigula, Marek Šmíd, Martin Huttr, Patrik Beluško, Tomáš 
Halaška, Vítězslav Cvan. 
Oznámení: Trenéři p. Vildmon a Hulec odchází do nové sezóny trénovat dorost. 
 
Co se dělo na závěr:  
Na závěr se nejen oprávněně slavilo, ale také se 
konala Závěrečná s rodiči. Odehrál se strhující  
fotbalový zápas při kterém rodiče prohráli 8:4. 
 
A co ještě na závěr : 
Výbor Spartaku Strašice  děkuje rodičům i 
trenérům za trpělivost, ochotu, jízdy zadarmo a 
veškerou podporu. 
 
                                                       Děkujeme 
 
 
 
 



Naši nejmladší borci 
 
 Výsledky z konce sezóny 
30. 4. Spartak Strašice : FK Kohouti B 7:3 
Góly: Horáček 2x, Černoch 2x, Mottl 2x, Tipan 1x. 
Mužstvo podalo velmi dobrý výkon. 
 
7. 5. Spartak Strašice: FK Rokycany 7:3 
Góly: Černoch 2x, Tipan 1x, Mottl 1x, Anděl 1x, Horn 1x, Bartíšek 1x. 
Opět střelecké zkušenosti a herní výkon zůstal na kopačkách našich borců. 
 
16. 5. Spartak Strašice: Mýto 4:2 
Góly: Bartíšek 1x, Hrabák 1x, Kroupa 1x, Hrách Jan 1x. 
Dobrá parta a herní výkon zvládne vše. 
 
21. 5. Spartak Strašice: Břasy 9:0 
Na náš pažit přijel obávaný sok SK Primalex Břasy . Od první minuty jsme se do našeho soupeře tvrdě 
zakousli. 
Góly: Tipan 1x, Černoch 1x, Mottl 1x, Bartíšek 1x, Horn 1x, Kocábková 1x, Vaník 1x, Hrách Petr 1x. 
 
3. 6. Spartak Strašice : Město Zbiroh  4:1 
Góly: Horáček 2x, Mottl 2x 
 
11. 6. Spartak Strašice: FK Kohouti A  4: 9 
Rokycany jsou nejlepší. Do příští sezóny nám držte palce, připravíme se na ně… 
 
Poděkování patří všem příznivcům a rodičům, nezištně s námi jezdili na zápasy a podpořili nás 
při našich utkáních. Děkujeme… 
 
Oznámení: Výběr nových hráčů se bude konat 3.září od 16:00 hodin na hřišti Spartaku Strašice. 
Optimální věk 5-6 let. Bližší informace na telefonu 604 150 435. 
                                                                                                                                          Martin Horváth 
 
 
 

Pozvánka na výstavu historických dokumentů 
  
Srdečně zveme všechny návštěvníky na výstavu : 
Toulky po strašických památkách 
                                       Muzeum ve Strašicích 
   
Výstava se koná od 9 hodin do 17 hodin 
    ve dnech- sobota 11.8. 
                      -  neděle 12.8. 
v budově staré školy ( dříve agitační středisko) 
 
Na výstavu srdečně zve Ing. Václav Jiřička  

                                                                                            a    Mgr. Tomáš Makaj 
 
Poznámka redakce: V červencovém čísle Barňáku bylo avizováno zveřejnění koncepce Muzea ve 
Strašicích. Omlouváme se čtenářům. Z prostorových důvodů bude článek uveřejněn v následujícím 
čísle.                                                                                                          Za redakci Mgr. Tomáš Makaj 



Ohlasy na výstavu Josefa Hanáka (vypsáno z návštěvní knihy lékárny ve Strašicích) 
 

Tato výstava je inspirující a ukazuje nám, a ukazuje nám, že 
se fantazii meze nekladou. Je to velmi šikovné a krásné. 
Děkuji.                                                                         Syslík 
 
Velice příjemně strávený čas, takovou činností ještě potěšit 
jiné lidičky. Výstava se nám líbila. 
                                                     Věra a Pepa plus Martínek 
 
Smekáme před zručností.                                     Sezimovi 
 
Příjemný zážitek s příjemnými „kousky“ dřeva, které mají 
svojí duši a je z nich cítit s jakou láskou byly vytvářeny.  
Těším se na další dílka.                                         P… 
 
Svatá trpělivost. Krásné.                                       Nejdlová 
 
 

 
 Hned první pohled do výstavních prostor lékárny ve Strašicích otevřel široké spektrum nápadů Josefa 
Hanáka, který se s udivující zručností chopil různých druhů dřev a přírodních materiálů. Postavy, 
figurky, plastiky se ukazují na denním světle, aby vyprávěli příběhy stromů, které by dost možná 
skončili jako palivo. Autor neváhá vstoupit do dřeva tvrdého. Jeho nástroje spojené s fantazií dokážou 
zpracovat houževnatý dub či švestku. Zároveň má 
pochopení pro měkké dřevo smrkové či vrbové proutí. 
Inspirací se tak stává příroda ve své bohatosti. Mít oči 
otevřené a předat hmotě myšlenku, to dokáže jen 
málokdo. 
 V případě výstavy Josefa Hanáka můžeme mluvit o 
zdařilém počinu, který lahodí všem lidským smyslům.  
 Závěrem lze autorovi popřát mnoho inspirace v další 
tvorbě. Našim čtenářům ještě prozradíme, že se Josef 
Hanák podílí na tvorbě reprezentačního kalendáře obce 
Strašice.                                                                                                         
                                                                                                                 Hrošík Žolík 
 
Místní knihovna ve Strašicích  
Výpůjční hodiny : Pondělí  13- 18 hodin 
                               Středa      13-17 hodin 
Přístup na internet je v době výpůjčních hodin. 
Možnost přístupu na internet mimo výpůjční dobu lze domluvit na telefonním čísle: 724 264 778. 
 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně. 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: 
Barnak@email.cz 
Příspěvky odevzdávejte ve formátu WORD, obrázky dávejte nejlépe jako přílohu. Lépe se tak pracuje. 
V případě nepřítomnosti redaktora můžete použít schránku označenou „ Místní knihovna, redakce- 
Barňák“. 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci. Barňák vychází první týden v měsíci. 
Webové stránky knihovny jsou na adrese www.knihovnastrasice.wz.cz. 
 
 
 



Představujeme firmu Plzeňský skart a.s. 
 
Činnost firmy 
Společnost byla založena v roce 1995 a jejím základním předmětem podnikání je likvidace odpadů. 
V průběhu své existence se postupně rozvíjela a v současnosti zajišťuje další činnost, které vyplynuly 
z požadavků zákazníků. 

 
Vykupujeme: 
Železný šrot, litinu, papír, měď, hliník, mosaz, zinek, 
olovo, nerez, kabely, elektronický a počítačový odpad. 
 
Další činnosti společnosti jsou: 
Výkup odpadů- druhotných surovin. 
Demontáž a likvidace technologických celků, konstrukcí a 
zařízení, kotelen. 
Likvidace odpadů- obyčejných i nebezpečných včetně 
počítačového, kabelového a elektronického šrotu. 

 Záběr z provozovny ve Strašicích 
Odborná skartace a likvidace písemností- třídění písemností, zpracovávání spisových a archivních 
řádů, důvěrná likvidace písemností. 
Provozování sběrného dvora. 
Realitní činnost. 
Obchodní činnost, zprostředkování. 
Autodoprava- 1-5 tun. 
Kontejnerová přeprava odpadů včetně sypkých. 
Poradenská činnost v oblasti podnikatelských aktivit: 
- zpracování podnikatelských záměrů 
- ekonomické analýzy 
- zajištění znaleckých posudků podniků 
Personální agenda. 
Činnost organizačních poradců. 
 
 Firma Plzeňský skart se velkou měrou podílí na životě ve Strašicích. Firma sponzoruje fotbalový 
oddíl Spartak Strašice, významně se podílí na likvidaci kovového odpadu a technologických zařízení 
v bývalých kasárnách. V současné době připravuje akci „ železná neděle“ jejíž výtěžek bude 
věnován mládežnickým organizacím. 
  
  
 

 
Provozovna Strašice, areál kasáren-  oznamuje rozšíření otevírací doby o soboty od 9:00 do 
12:00 hod.  Ve všední den je otevírací doba Po-Pá 8:00-12:00 13:00-17:00. 
Tel: 602 414 523, 602 208 996. 
Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, 
elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma. 
www. plzenskyskart.cz 
 
 
 
 
 



 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


